
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України з питань  

здоров’я нації, медичної допомоги та медичного страхування 

 

7 квітня 2023 року 

 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. …згоди на проведення нашого комітету онлайн. Тому 

сьогодні згідно Регламенту Верховної Ради наш комітет працює онлайн. 

Попереджаю, що під час засідання комітету ведеться аудіо та відеозйомка. 

Доручаю підрахунком голосів займатись пані Ладі Булах… 

 

БУЛАХ Л.В. Добре. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. …у зв'язку ж відсутністю з поважних причин секретаря 

комітету Яни Зінкевич. Прошу секретаріат оголосити депутатів, щоб ми 

зафіксували хто присутній і наявність кворуму. 

Прошу депутатів, коли оголошується ваше прізвище, відповідати 

"присутній" або "присутня" і піднімати руку з включеною камерою. 

 

Прошу, секретаріат, починайте. 

МАРЧЕНКО Д.О. Булах Лада Валентинівна. 

БУЛАХ Л.В. Присутня. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вагнєр Вікторія Олександрівна. 

ВАГНЄР В.О. Присутня. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вірастюк Василь Ярославович. 

ВІРАСТЮК В.Я. Присутній. 

МАРЧЕНКО Д.О. Гурін Дмитро Олександрович. 

Дмитрієва Оксана Олександрівна. 

ДМИТРІЄВА О.О. Присутня. 

МАРЧЕНКО Д.О. Довгий Олесь Станіславович. 

Дубіль Валерій Олександрович. 

Дубневич Ярослав Васильович.  

Дубнов Артем Васильович.  

Заславський Юрій Іванович. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Присутній.  

МАРЧЕНКО Д.О. Зінкевич Яна Вадимівна – відсутня. 

Зуб Валерій Олексійович. 

ЗУБ В.О. Присутній.  

МАРЧЕНКО Д.О. Кузьміних Сергій Володимирович. 

КУЗЬМІНИХ С.В. Присутній. 

МАРЧЕНКО Д.О. Макаренко Михайло Васильович. 

Перебийніс Максим Вікторович. 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. Присутній. 

МАРЧЕНКО Д.О. Радуцький Михайло Борисович. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Присутній. 

МАРЧЕНКО Д.О. Стефанишина Ольга Анатоліївна. 

СТЕФАНИШИНА О.А. Є.  

БУЛАХ Л.В. Нас 10. Кворум є. У мене вийшло 10. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 10, так? 

МАРЧЕНКО Д.О. 10. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, кворум є. Сьогодні в нас на порядку денному 2 

питання. Перше питання порядку денного це, колеги, ми всі підтримали Закон по 

реформі ВЛК, по внесенню змін в Основи законодавства з охорони здоров'я 

громадян України. Єдине, нам сьогодні треба проголосувати, щоб цей закон, у 

зв'язку з тим, що на день засідання Верховної Ради ще не вийшов термін для 

подачі альтернативних, нам треба в рішення комітету внести, що ми просимо 

Раду підтримати скорочення строків на розгляд цього законопроекту. Тим 

більше що ми проголосували підтримати його за основу і в цілому, то нам треба 

просто скоротити строки для розгляду.  

Якщо ні у кого немає? 

 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Визнати його невідкладним, правильно? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Визнати його невідкладним. Тим більше, що є лист 

Прем'єр-міністра України на Голову Верховної Ради з проханням невідкладно 

проголосувати цей законопроект.  

Я вибачаюсь, я не представив, хто у нас сьогодні присутній з наших колег-

партнерів. Тому, давайте, будемо так, я просто у Львові в кабінеті голови 

департаменту, не брав з собою ніяких документів. Бо тут в залізничній лікарні 

треба сьогодні з головою департаменту трошки попрацювати. 

Тому у мене прохання, секретаріат зачитає рішення, але перед тим давайте 

ще затвердимо порядок денний. Вибачте, я це не сказав. Нам треба 

проголосувати за порядок денний.  

Прошу, секретаріат, починайте голосування.  

 

МАРЧЕНКО Д.О. Булах Лада Валентинівна.  

БУЛАХ Л.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вагнєр Вікторія Олександрівна. 

ВАГНЄР В.О. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вірастюк Василь Ярославович.  

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Дмитрієва Оксана Олександрівна.  

ДМИТРІЄВА О.О. Я – за.  

Михайле Борисовичу, а можна буде в "Різному" ще питання? 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добре. 

ДМИТРІЄВА О.О. Дякую.  

МАРЧЕНКО Д.О. Заславський Юрій Іванович. 
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ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Зуб Валерій Олексійович. 

ЗУБ В.О. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Кузьміних Сергій Володимирович. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Перебийніс Максим Вікторович.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Радуцький Михайло Борисович  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Стефанишина Ольга Анатоліївна. 

СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, у нас сьогодні…  

БУЛАХ Л.В. 10 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Рішення прийнято. 

Колеги, у нас сьогодні присутні МОЗ України. Прошу, МОЗ України, хто з 

нами сьогодні?  

 

ДУБРОВ С.О. Добрий день, вельмишановний Михайле Борисовичу, 

шановні народні депутати.  

Сергій Дубров – перший заступник Міністра. Марія Карчевич – заступник 

Міністра. І директор Департаменту медичних послуг Олександра Машкевич. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Від Національної служби здоров'я України. 

  

БОЙКО Т.О. Добрий день! Заступниця Голови Бойко Тетяна. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добрий день!  

Від Уповноваженого Верховної Ради з прав людини.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Добрий день, шановні народні депутати. 

Колобродова Олена – представник Уповноваженого з соціальних та економічних 

прав. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Рада національної безпеки та оборони. Присутні з нами 

сьогодні чи ні? 

 

МАРЧЕНКО Д.О. Не бачимо, не приєдналися. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Не приєднались.  

І від Офісу також не приєднались, так?  

 

МАРЧЕНКО Д.О. Немає.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Тоді, колеги, зараз секретаріат зачитає, якщо немає ні у кого зауважень…  

Міністерство охорони здоров'я, ви не проти віднести цей законопроект до 

невідкладних?  

 

КАРЧЕВИЧ М.В. Підтримуємо. Колеги, абсолютно підтримуємо з нашої 

сторони, враховуючи важливість цього проекту щодо віднесення його до 

невідкладного розгляду.  

Дякуємо.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Якщо немає ні у кого зауважень, пропоную, щоб 

секретаріат зачитав рішення, і проголосувати його.  

Прошу.  

 

МАРЧЕНКО Д.О. Перше. Рекомендувати Верховній Раді України 

включити законопроект № 9154 до порядку денного дев'ятої сесії та відповідно 

до частини третьої статті 101 Регламенту визначити його невідкладним і 

скоротити строки внесення альтернативних законопроектів на день розгляду 

законопроекту на пленарному засіданні Верховної Ради та прийняти його за 

основу і в цілому як закон з техніко-юридичним доопрацюванням.  

Друге. Співдоповідачем від комітету визначити голову комітету 

Радуцького Михайла Борисовича.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, якщо немає зауважень, пропоную голосувати. 

Прошу секретаріат, проводимо голосування.  

 

МАРЧЕНКО Д.О. Булах Лада Валентинівна.  

БУЛАХ Л.В. Я – за.  

МАРЧЕНКО Д.О. Вагнєр Вікторія Олександрівна.  

ВАГНЄР В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Вірастюк Василь Ярославович.  

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дмитрієва Оксана Олександрівна.  

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Заславський Юрій Іванович.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Зуб Валерій Олексійович.  

ЗУБ В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Кузьміних Сергій Володимирович.  

КУЗЬМІНИХ С.В. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Перебийніс Максим Вікторович.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Радуцький Михайло Борисович.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Стефанишина Ольга Анатоліївна.  
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СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Ладо.  

 

БУЛАХ Л.В. За – 10. Одноголосно.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 10 – за. Рішення прийнято. 

Переходимо до другого питання порядку денного, це законопроекти по 

допоміжних репродуктивних технологіях.  

Я запрошую до слова пані Вагнєр. Прошу, Вікторіє. 

 

ВАГНЄР В.О. Скільки хвилин? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 3 хвилини вистачить? 

 

ВАГНЄР В.О. Вистачить. 

Я не знаю, чи треба розказувати колегам наскільки важливе наше 

репродуктивне здоров'я. Я думаю, що всі розуміють, що це питання виходить 

вже за рамки тільки репродуктивного здоров'я. Але я хочу просто наголосити на 

декількох моментах, які написані в законопроекті.  

По-перше, розкривається поняття низки важливих термінів, що дозволить 

дотримуватися правової визначеності, чітко розмежовуємо компетенції 

державних органів влади у сфері застосування ДРТ, визначено основні умови, за 

яких застосовуються ДРТ на території України, визначено коло осіб, щодо яких 

застосовується ДРТ на території України, визначено перелік осіб, щодо яких не 

можуть застосовуватися допоміжні репродуктивні технології, детально розкрито 

вимоги до жінки, яка може бути замінною матір'ю, її права та обов'язки, правові 

засади ведення обліку іноземців, які бажають скористатися послугою замінного 

материнства в Україні, та надання їм відповідного документу для можливості 

укладання договору з надання послуги замінного материнства.  

Але я хочу підкреслити, що законопроектом пропонується заборонити 

користуватися послугами замінного материнства іноземцям на період дії 

воєнного стану та 3 років після його закінчення.  

Описано основні положення про договір про замінне материнство та його 

істотні умови. Більше детально та глибоко викладено права та обов'язки осіб, 

щодо яких застосовуються допоміжні репродуктивні технології. Окрему увагу 

приділено питанню здійснення донації репродуктивних клітин. Визначено 

основні умови та порядок кріоконсервації та зберігання репродуктивних клітин, 

тканин та ембріонів. Також законопроектом забороняється провадженням 

господарської діяльності у сфері допоміжних репродуктивних технологій 

посередниками або агентствами. Та заборонена реклама репродуктивних клітин і 

будь-яка реклама, спрямована на залучення жінок до надання послуг замінного 

материнства.  
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Дозволяється лише реклама донорства репродуктивних клітин. І такий 

дозвіл діє для закладів охорони здоров'я, що мають ліцензію на провадження 

господарської діяльності з медичної практики. І внесені зміни до інших законів 

України. 

Що я хочу сказати? Це такі основні моменти, але ми нарешті вводимо 

правила, правила, за якими повинні працювати клініки. Тобто ми всі розуміємо, 

що наші показники здоров'я у післявоєнний час будуть очікувано нижчі ніж 

показники до війни.  

Вчора був такий дуже непоганий "круглий стіл" з приводу демографічної 

ситуації в Україні і там прогнозів, ризиків і таке інше. Так от, пару цифр. Я можу 

сказати, що до 2030 року планується зменшення населення України на 10 

мільйонів. Це перша цифра.  

Друга цифра. Вимушена міграція. Жінки, які виїхали за кордони України, 

переважно репродуктивного віку.  

Третя цифра. 

 

ДУБІЛЬ В.О. Мене зареєструйте. Дякую. Вибачте, Вікторіє. Доброго дня. 

 

ДУБНОВ А.В. Вибачте, і Дубнова зареєструйте. 

 

ВАГНЄР В.О. Нічого. 

Жінки, які залишились, це виключно більшість жінок більше 40 років і 

більше 60 років. Тобто ми розуміємо, що репродуктивний потенціал у нас дуже 

впав. Він дуже низький. А це загроза національній безпеці України. Це дуже 

серйозне питання. І я вважаю, що поки що під час воєнного стану як мінімум ми 

повинні працювати за правилами, бо Україна без українців, я думаю, що це 

неможливо.  

Я вам дякую. Це коротко, Михайле Борисовичу. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, пані Вікторіє.  

Прошу, Міністерство охорони здоров'я.  

 

ДУБНОВ А.В. Пане голово, Дубнова зареєстрували?  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так. 

 

ДУБНОВ А.В. Дякую.  

 

ДУБРОВ С.О. Шановний Михайле Борисовичу! Шановна Вікторіє 

Олександрівно! Поданий законопроект був опрацьований Міністерством 

охорони здоров'я, ми не маємо принципових зауважень. Дійсно, абсолютно 

підтримуємо позицію, що це є вкрай важливим документом, який регламентує 

правила ... (нерозбірливо) та допоміжних репродуктивних технологій. Є певне 

робоче питання щодо віку і щодо переважно розділу III, але вони не є 
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принциповими, це можна обговорити. Тому в МОЗ немає зауважень до даного 

законопроекту. 

 

ВАГНЄР В.О. Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу, представник Офісу Уповноваженого з прав 

людини.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Добрий день, шановні народні депутати. Нам на 

погодження приходили 3 законопроекти – основний і 2 альтернативних. Ми 

висловили свої зауваження. Я не знаю, чи доцільно їх читати, тому що вони 

викладені на 6 листах. Я би хотіла, щоб ви на це звернули увагу.  

І на мою суб'єктивну думку, все-таки цей законопроект потребує суттєвого 

доопрацювання. Можливо, народні депутати створили б робочу групу і 

доопрацювали з урахуванням і наших зауважень, і зауважень інших зацікавлених 

осіб.  

 

ВАГНЄР В.О. Можна коментар? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так. Пані Вікторіє, я так розумію… 

 

ВАГНЄР В.О. Вибачте. Мабуть, у вас не було останньої версії. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так. Це ж доопрацьована.  

 

ВАГНЄР В.О. Я не розумію, чому така помилка виникла. Тому що ті 3 

законопроекти, які були, вони доопрацьовані і зроблена остання версія, яка, 

скажімо так, настільки доопрацьована і з урахуванням листів Уповноважених з 

прав людини, з прав дітей, ГНЕУ і таке інше, тобто всіма юристами. 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. На жаль, так. Він нам не потрапив на розгляд. Тому 

ми будемо вдячні, якщо він потрапить. Якщо дійсно наші зауваження були 

враховані, ми дуже це вітаємо, дуже вдячні. Тому що насправді ця законодавча 

ініціатива є надзвичайно важливою і давним-давно треба було вже врегулювати 

ці питання. 

 

ВАГНЄР В.О. Ми виправимо цю помилку, ми вам обов'язково його 

надамо.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дуже дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так. Це в нас за рішенням підкомітетів, спільним 

засіданням підкомітетів: європейської інтеграції підкомітет, медичної допомоги 

підкомітет, підкомітет Вікторії Вагнєр. Тобто це доопрацьований законопроект, 

який поєднав в себе і все, що було корисного в альтернативних, і всі зауваження 
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всіх зацікавлених осіб. Єдине в мене питання до автора доопрацьованого 

законопроекту об'єднаного: чому не надіслали до Офісу Уповноваженого?  

 

ВАГНЄР В.О. Ми виправимо. Вибачте. Так. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Судячи з того, що Вікторія сказала, там враховані 

максимально всі, що були, зауваження, якщо щось там буде не враховано, ми до 

другого читання врахуємо, я так розумію. 

 

ВАГНЄР В.О. В дуже короткий термін ми це зробимо.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дякую.  

Така ваша позиція влаштовує. Будемо чекати тоді. Якщо якісь будуть 

зауваження, я думаю, що між читаннями ми це питання врегулюємо.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добре. 

Національна служба здоров'я України, є зауваження?  

 

БОЙКО Т.О. Добрий день ще раз. Зауважень немає.  

Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, у нас є члени комітету, які записалися, але я би 

запропонував спочатку надати слово автору альтернативного законопроекту, 

нашому колезі пану Дануці, а після того вже запитання від членів комітету, якщо 

ви не проти.  

Пане Олександре, прошу, вам слово.  

 

ДАНУЦА О.А. Колеги, я дуже коротко. Ознайомившись з доопрацьованим 

в комітеті проектом, я хочу висловити застереження, оскільки, на мою думку, 

цей проект регулює питання доступу до сурогатного материнства навіть більш 

ліберально, ніж у законодавстві Сполучених Штатів Америки. При цьому така 

ситуація може призвести до позитивної дискримінації для тих верств населення, 

що зазвичай не мали доступу до процедури сурогатного материнства в Україні.  

Тому вважаю, що законопроект розроблений мною є більш доцільним, 

оскільки він встановлює рівний підхід до доступу і до лікування безпліддя як 

українців, так і іноземців. І так само висловлюю застереження з приводу того, 

що доопрацьований законопроект не бачили в Офісі Уповноваженого з прав 

людини. І те, що я зараз побіжно подивився по тих зауваженнях, то складно 

сказати, що там багато зауважень Офісу враховані. Але це прерогатива вашого 

комітету.  

Тому дякую за можливість висловитись.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пане Олександре, дивіться, що стосується іноземців, 

якось з нашою демографічною ситуацією менш за все хвилює сьогодні доступ 
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іноземців до цих технологій. Нам би своє населення збільшувати, а не іноземне. 

Тому тут точно вас не підтримую. 

По інших питаннях я пропоную, щоб ви, це все одно буде виноситись не 

сьогодні, не на ці три дні, які у нас в майбутньому.  

Я дуже прошу пані Вікторію і пана Максима Перебийноса, і вас ще раз 

подивитися на цей доопрацьований законопроект узагальнююче. І якщо там 

щось буде дійсно дуже принципово, ми ще встигаємо до розгляду в Верховній 

Раді. Просто о 16-й внести зміни в текст до першого читання. 

 

ДАНУЦА О.А. Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Але, дійсно, на сьогоднішній день точно зауваження по 

іноземцях, навіть я, не дуже розбираючись в цих технологіях, я точно проти 

того, щоб ми зараз забезпечували права іноземців. Нам важко. У нас війна, 

давайте ми за себе будемо в першу чергу думати, як думають всі цивілізовані 

країни в першу чергу за своє населення. Тому тут точно ні. 

А от про інше зауваження, що ви кажете, це дійсно важливі зауваження, і я 

уже прошу колег розглянути ці зауваження і ще раз обговорити. 

Пані Оля Стефанишина записувалась. Прошу. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Добрий день, колеги!  

Хочу сказати, що, дійсно, пані Вікторія дуже серйозно підійшла до 

доопрацювання. У нас якраз текст оновлений вже є. І ті коментарі наші, які 

стосувались євроінтеграції, були враховані. Зокрема тепер законопроект містить 

коректну технологію та визначення терміну, що відповідав праву ЄС щодо 

термінів "репродуктивні клітини" і "кріоконсервація" … (не чути) також 

передбачає, що донація репродуктивних клітин проводиться безоплатно, це 

відповідає Директиві 2004/23/ЄС. До речі, 6475 і 6475-1 передбачали оплатність 

донації – це суперечить Директиві. 

 Також законопроектом передбачено, що донор може отримати 

компенсацію витрат, пов'язаних із здійсненням … (нерозбірливо) як це 

передбачено Директивою тою самою – 2004/23/ЄС. І передбачається, що 

порядок компенсації буде встановлений Кабінетом Міністрів України.  

Єдиний момент, на який ми теж погодилися, але я хочу, щоб Міністерство 

охорони здоров'я зараз це почуло і в майбутньому щоб це було зроблено. 

Законопроект передбачає, що саме МОЗ буде встановлювати вимоги до заготівлі 

людських репродуктивних клітин, критеріїв відбору донорів клітин, лабораторні 

тести, обов'язкові для донорів, процедури донації та заготівлі клітин. Тобто на 

рівні наказів МОЗ мають бути впроваджені оці євроінтеграційні вимоги щодо 

критеріїв відбору донорів та лабораторних тестів. Це передбачено Директивою 

2006/17/ЄС. Тому я дуже прошу звернути на це увагу і щоб це було потім 

зроблено в найкоротші терміни після того, як проект закону буде ухвалено 

Верховною Радою. 

Дякую.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, пані Олю.  

Міністерство охорони здоров'я, є коментарі? Бо тут до вас. 

 

ДУБРОВ С.О. Так, Михайле Борисовичу, пані Олю, звичайно, ми 

працювали і розуміємо, що за Міністерством охорони здоров'я є … 

(нерозбірливо) необхідних наказів щодо цих критеріїв … (нерозбірливо)  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Колеги, є ще запитання до Вікторії чи інших учасників? 

Якщо немає, прошу секретаріат зачитати рішення, і переходимо до 

голосування. 

  

МАРЧЕНКО Д.О. Перше. Відповідно до частини другої статті 110 

Регламенту Верховної Ради України підтримати редакцію доопрацьованого в 

комітеті законопроекту та доручити члену комітету Вікторії Вагнєр оформити та 

в установленому порядку зареєструвати як комітетський проект Закону України 

"Про застосування допоміжних репродуктивних технологій та замінне 

материнство" і внести його на розгляд Верховної Ради України.  

Друге. Рекомендувати Верховній Раді України, керуючись пунктом 

першим частини першої статті 116, 114 Регламенту прийняти доопрацьований 

проект Закону України "Про застосування допоміжних репродуктивних 

технологій та замінне материнство" за результатами розгляду у першому читанні 

за основу з урахуванням вимог частини першої статті 116 щодо внесення змін до 

інших законів, що не були предметом розгляду у першому читанні. 

Третє. Рекомендувати Верховній Раді України, керуючись пунктом другим 

частини першої статті 114 Регламенту Верховної Ради України, відхилити 

проекти законів України про допоміжні репродуктивні технології (реєстр. № 

6475), про застосування допоміжних репродуктивних технологій (реєстр. № 

6475-1), про застосування допоміжних репродуктивних технологій та замінне 

материнство (реєстр. № 6475-2).  

Четверте. Доповідачем з цього питання від комітету визначити Вікторію 

Вагнєр. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Колеги, якщо немає додаткових зауважень, переходимо до голосування. 

Прошу. 

 

МАРЧЕНКО Д.О. Булах Лада Валентинівна.  

БУЛАХ Л.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вагнєр Вікторія Олександрівна. 

ВАГНЄР В.О. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Вірастюк Василь Ярославович. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Дмитрієва Оксана Олександрівна.  

ДМИТРІЄВА О.О. Дякую, Вікторіє. 



11 

Я – за. 

МАРЧЕНКО Д.О. Дубіль Валерій Олександрович.  

ДУБІЛЬ В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дубневич Ярослав Васильович. 

ДУБНЕВИЧ Я.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Дубнов Артем Васильович. 

ДУБНОВ А.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Заславський Юрій Іванович. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Зуб Валерій Олексійович. 

ЗУБ В.О. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Кузьміних Сергій Володимирович. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Перебийніс Максим Вікторович.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Радуцький Михайло Борисович. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. За. 

МАРЧЕНКО Д.О. Стефанишина Ольга Анатоліївна. 

СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу.  

БУЛАХ Л.В. Нас уже 13 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 13 – за. Дякую, колеги.  

Рішення прийнято. 

Пані Вікторіє, прошу в найкоротший термін погодити питання з Офісом 

Уповноваженого і з паном Дануцем. 

 

ВАГНЄР В.О. Добре. Дякую. Звісно зроблю. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. І переходимо до третього питання, "Різне".  

Пані Оксана Дмитрієва хотіла задати якесь питання, прошу. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Дякую, Михайле Борисовичу.  

Колеги, ви знаєте, що у нас у середу проходив "круглий стіл", і дякую всім, 

хто був присутнім на ньому. "Круглий стіл" з приводу медичної освіти. І було 

прийнято рішення про створення робочої групи з питань напрацювання 

законодавчих змін в сфері освіти і в охороні здоров'я. 

Робочу групу пропоную зробити і нам, якщо ви не будете заперечувати і 

підтримаєте, щоб я очолила цю групу. Я хочу, щоб всі ви долучилися до цього 

процесу, бо там дуже багато є питань. І після нашого "круглого столу" надійшло 

вже багато пропозицій, які хотілось би проговорити і що нам треба буде зробити 

і з Міністерством освіти, і з Міністерством охорони здоров'я, і з усіма 

стейкхолдерами, кому це буде потрібно. Це моє перше запитання.  

Михайле Борисовичу, треба, мабуть, проголосувати за це, так?  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, якщо ми її робимо при комітеті, то треба 

голосувати. Якщо її робити не при комітеті, то не треба.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Давайте при комітеті. Можемо при моєму підкомітеті її 

зробити.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні, ні. При підкомітеті робочі групи не робляться. При 

комітеті – я не проти, але ми маємо це проголосувати. Треба, щоб колеги 

підтримали або не підтримали, це вже рішення наших колег. Ну, я особисто за 

таку робочу групу.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу секретаріат, давайте голосувати.  

 

МАРЧЕНКО Д.О. Булах Лада Валентинівна.  

БУЛАХ Л.В. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Вагнєр Вікторія Олександрівна. 

ВАГНЄР В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Вірастюк Василь Ярославович.  

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дмитрієва Оксана Олександрівна. 

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дубіль Валерій Олександрович. 

ДУБІЛЬ В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дубневич Ярослав Васильович.  

ДУБНЕВИЧ Я.В. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Дубнов Артем Васильович.  

Заславський Юрій Іванович. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Зуб Валерій Олексійович. 

ЗУБ В.О. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Кузьміних Сергій Володимирович.  

Перебийніс Максим Вікторович. 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Радуцький Михайло Борисович. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. За.  

МАРЧЕНКО Д.О. Стефанишина Ольга Анатоліївна.  

СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Ладо. 11, так?  

БУЛАХ Л.В. Ні, 12. Дубнова не було.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. І не було, наскільки я розумію… 

КУЗЬМІНИХ С.В. І Кузьміних – за. Вибачайте. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. А, Кузьміних. Тепер 12. 
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ДМИТРІЄВА О.О. Михайле Борисовичу, ще одне маленьке питання. Ми 

там з Валерієм Зубом піднімали питання, що стосується спроможних мереж. Я 

вам листа навіть надсилала. Це питання теж треба винести на оголошення на 

комітеті.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Оксано, будемо виносити, але в травні. Бо ще 

процес іде.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Збирається, так.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, цей процес збирається. Тому я вам і відповів, що 

ми обов'язково на найближчих засіданнях це питання заслухаємо МОЗ, але на 

сьогодні немає особисто… 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Ну, просто щоб пояснили, так.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні, так я ж кажу, сьогодні МОЗ ще формує цю 

політику. Тому МОЗ просив це на травень перенести, я підтримую МОЗ. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добре.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, зараз немає сенсу нам збиратись, бо ще не 

визначені там критерії, бо знаєте, наші шановні мажоритарники зараз 

штурмують МОЗ і Офіс, які цим займаються… 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Так, знаю.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. І всім же хочеться, щоб саме його лікарня була 

кластерною або надкластерною, або ще якоюсь. Ну, це звичайна історія. Тому 

давайте погодимось з Міністерством охорони здоров'я, що це питання будемо 

заслуховувати в травні, коли вони вже закінчать формування всіх підстав, бо там 

і в мене багато зауважень, я відправляв.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Та у всіх багато зауважень і як по Києву має бути. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. По Києву я ж кажу, по Києву я особисто надавав 

зауваження до МОЗу, то я думаю, що давайте все ж таки, хай це особиста справа 

МОЗу, давайте Міністерство охорони здоров'я скаже, що він готовий до дискусії 

з цього приводу, тоді проведемо. Проведемо обов’язково в травні, тоді 2 тижні 

вже. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добре.  

 

ЗУБ В.О. Михайле Борисовичу, якщо можна, я теж по цьому питанню 

буквально там два речення.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу. 

 

ЗУБ В.О. Ну, дивіться, ми от зробили так до інших мажоритарників, ми 

провели таку нараду в області з представниками МОЗ, департаменту нашого 

охорони здоров’я і з ВЦА, тобто провели таку внутрішню нараду. В принципі, я 

чесно скажу, багато питань зняли під час цієї наради. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, дивіться, міністр особисто... 

 

ЗУБ В.О. Тобто узгодили. Я думаю, якщо ми по кожній області таке 

проведемо, в кінцевому результаті ми отримаємо вже більш-менш узгоджену 

мережу.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Валерію Олексійовичу, повністю підтримую. МОЗ 

зараз цим займається.  

Що стосується мажоритарників, у нас навіть в комітеті з мажоритарників 

ви, Вікторія, Дубневич і Кузьміних, всі інші – це списочники. Ми з 

задоволенням, якщо МОЗ нас запросить в свої поїздки, а вони зараз багато їздять 

по регіонах, наскільки я знаю, Вікторіє, міністр там був в Херсоні два дні тому. 

Я не знаю, чи піднімались ці питання чи ні, але прохання до МОЗу, якщо ви 

будете їхати в області, ваші представники, саме по цьому питанню долучайте 

депутатів комітету. Ми точно не опозиція, ми точно вас підтримаємо, але дуже 

слушна пропозиція пана Зуба, що треба спілкуватись, особливо з 

мажоритарниками і з обласними адміністраціями, бо половина питань, вони такі 

суто, ну, хай не ображаються, суто містечкові, які можна знімати вже, коли 

разом і депутати, і міністерство одну політику проводять і знайшли між собою 

там спільні рішення.  

Так само у Львові зараз, отут я спілкуюсь і розумію, що більше … 

(нерозбірливо)  

 

ЗУБ В.О. Михайле Борисовичу, ще будь ласка, от ми, до речі, на цій нараді 

домовились, в нас планується вже, коли повністю відпрацюємо область, то ми 

плануємо провести таку медичну раду і запрошуємо міністра, до речі. У нас 

планувалась поїздка в Чернігівську область. Я думаю, що можливо… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, от якраз об'єднаємо разом. 

 

ЗУБ В.О. Об'єднаємо і депутатів. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Тим більше, вам міст там, мені сказали, вже закінчили 

робити, вже можна не об'їжджати 3 години.  

 

ЗУБ В.О. Так. Вже так. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Тому, я ж кажу, давайте, я думаю, всі депутати із 

задоволенням підтримають. І від міністерства, і підтримають нас мажоритарники 

в округах, що це потрібна річ, вона дуже потрібна. Бо там вже інфекціоністи мені 

дзвонять і кажуть: "А чому це з нас гроші беруть, з кафедри інфекційних? Ми ж 

такі потрібні". А потім: а чому буде головний лікар надкластерної лікарні такий, 

а не той, хто був головним лікарем інфекційної лікарні? Тобто тут знову на 

центральну владу місцева влада намагається перекласти ті питання, які вона має 

вирішувати на місцях. Тому давайте разом. 

Пане Сергію, ви не проти, що МОЗ буде доручати депутатам, щоб ми 

відпрацювали це питання? Я маю на увазі шановного пана заступника міністра. 

 

КАРЧЕВИЧ М.В. Пан Сергій відлучився на засідання уряду. З нашої 

сторони, безперечно, ми тільки підтримуємо. Справді, зараз відбувається низка 

зустрічей ... (нерозбірливо). Буквально сьогодні була зустріч з Асоціацією міст. 

Тож будемо вдячні і так само будемо колегам говорити, щоб залучали. Вдячні за 

вашу підтримку, якщо ви зможете долучатися і більш детально комунікувати та 

роз'яснювати справді, щоб знімати питання, які зараз відкриті.  

Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Маріє, долучайте, ставте "в копію" комітет, ну, 

щоб комітет був в курсі, що планується зустріч в якійсь області саме з цього 

питання. І я думаю, що наші депутати будуть із задоволенням долучатись до 

цього питання. Я впевнений в тому. 

 

КАРЧЕВИЧ М.В. Домовились. Дякуємо дуже. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Все. Дякуємо, колеги.  

Якщо запитань більше немає, порядок денний вичерпаний. До зустрічі на 

найближчих засіданнях Верховної Ради. Я вже навчився дати не називати. Але я 

думаю, що всі знають, коли у нас засідання. Тому до зустрічі. Дякую всім 

запрошеним. Бережіть себе.  

Дякую.  


